
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-09-16, § 9 

 

 Tid: 16 september 2008 kl 16.30 – 16.50 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 16 september 2008 

  

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Ulla Hamilton (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Jimmy Lindgren (s)  

Letti Freivalds (s)  

Mats Lindqvist (mp)  

 
Ersättare 

 Lars Bengtson (m) tjänstgörande 

Bo Arkelsten (m) tjänstgörande 

Datevig Mardirossian Lönn (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Anna Manhag (m)  

Inga-Lill Larsson (m)  

Milly Namiro Darlson (s) tjänstgörande  

Margareta Stavling (s) 

Kajsa Stenfelt (v) tjänstgörande  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Birgitta Björk, Ted Ell, Lars Jolerus, 

Erica Lawesson, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 

 

*** 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) inledde sammanträdet med att hälsa alla välkomna. En 

kort presentationsrunda hölls. Vice ordförande Jan Valeskog (s) hälsade därefter 

ordföranden Ulla Hamilton välkommen till trafik och renhållningsnämnden. 

 



  

 § 9 

Förstudie om spårburen kollektivtrafik i Stockholm Nordost – samråd. 

Svar på remiss 

Dnr T2008-330-02241 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutade enligt kontorens förslag: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorens 

 gemensamma utlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling 

Trafikkontorets, exploateringskontorets, stadsbyggnadskontorets samt 

miljöförvaltningens gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 18 

augusti 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet 

 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (m) och vice ordföranden Jan Valeskog 

m fl (s) ställde sig bakom förvaltningens förslag. (se beslutet) 

 

2) Ledamoten Mats Lindqvist (mp) förslog följande: 

1. Trafik- och renhållningsnämnden åberopar och överlämnar förvaltningens 

förslag som sitt eget, förutom avseende vilket spårtrafikslag som bör 

prioriteras i nordostsektorn. 

2 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att förorda en utbyggd och 

moderniserad Roslagsbana av de olika spårtrafikslag som tas upp i 

förstudien, samt i övrigt hänvisa till Miljöpartiets text nedan: 

 

Studien beskriver väl dagens situation och en tänkt inflyttningstakt i 

Nordostsektorn. Arbetet baseras till största delen på prognoser och planer i RUFS 

2001 samt pågående översiktsplanearbete i berörda kommuner. Arbetet med att 

utarbeta en ny RUFS är nu igång och antagande beräknas ske 2010. Vi anser att 

det är klokt att avvakta med beslut om alternativ innan ny RUFS är klar.  

 

Miljöpartiet har genom ett beslut i regionen tidigare ansett att Roslagsbanan bör 

konverteras till pendeltågstandard och förlängas till Rimbo. Det har varit vårt 

huvudalternativ tillsammans med införande av ny teknik, spårbilar, som 

komplement till befintliga system.  

 

SIKA, Statens Institut för Kommunikationsanalys, kom denna vecka ut med tre 

nya rapporter (2008:04-2008:06) där förslag på en spårbilsring kombinerat med 

en västlig pendeltågsförbindelse skulle lösa såväl transport-, som klimat- och 

bullerproblem. Lösningen ska enligt underlaget vara samhällsekonomiskt mycket 

lönsam och bidra till uppfyllelse av regeringens tranportpolitiska mål.  

 

 

Därav anser Miljöpartiet de Gröna att Banverket bör arbeta om underlaget med 

hänsyn till ovan nämnda faktorer. 



  

 

Då Östra station saknar tillräcklig omstigningskapacitet till andra trafikslag 

avseende en utbyggd Roslagsbana, så bör Östra station på sikt avvecklas och 

marken användas för bostadsbyggande. I stället bör Roslagsbanan dras via Norra 

station, med en hållplats där, ner till Centralen, där den perrongkapacitet som blir 

ledig då pendeltågen förläggs i Citytunneln, i stället, efter en del omfördelningar 

av perrongerna, kan användas av Roslagsbanan. 

 

3) Tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) föreslog följande: 

1. I huvudsak godkänns förvaltningens förslag. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

För att bygga en hållbar stad och komma tillrätta med klimatproblemen är det 

viktigt att satsa på en funktionell och regionstäckande kollektivtrafik. Som 

framgår av kontorens svar är Stockholms nordöstra delar eftersatta i 

kollektivtrafikhänseende, och det måste åtgärdas. 

 

Vänsterpartiet har flera förslag på lösningar för Stockholm nordost och vi menar 

att de samhällsekonomiska beräkningarna även bör utökas med ett 

klimatperspektiv. 

 

Exempel på förslag som bör utredas: 

Utbyggnad tvärbanan:  Alvik – Solna Station – Universitetet – Ropsten – Sickla 

Utbyggnad tvärbanan:  Alvik – Mariehäll – Kista – Akalla 

Utbyggnad tunnelbana: Odenplan – Karolinska 

Utbyggnad tunnelbana: Hjulsta – Barkarby 

Ny tvärbana:                  Barkarby – Täby C 

Nytt pendeltåg:               Solna Station – Danderyd – Täby C – Norrtälje 

Återläggning av spår Kårsta – Rimbo 

Dubbelspår på alla Roslagsbanans befintliga linjer 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservationer 

Mats Lindqvist (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 


